
Rada Powiatu Wolowskiego

Protokół nr XXXVII
XXXVII Sesja w dniu 9 sierpnia 2021 r.

Obrady rozpoczęto 9 sierpnia 2021 o godz. 14:30, a zakończono o godz. 15:23 tego samego
dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 16 członków.

Obecni:
l. Stanisław Borkowski
2. Janusz Dziarski
3. Artur Fojt
4. Michał Gołąb
5. Bartosz Granat
6. Jarosław Iskra
7. Kamil Jeżyna
8. Janusz Kawalec
9. Wacław Kwiek
10. Maciej Nejman
11. Kazimierz Pakulski
12. Zbigniew Posacki
13. Zbigniew Skorupa
14. Józef Szumilas
15. Urszula Wojtyło
16. Anna Wróbel
1. Otwarcie sesji.

Przewodniczący p. Janusz Kawalec otworzył obrady XXXVII Nadzwyczajnej Sesji Rady
Powiatu Wołowskiego, informując, iż została ona zwołana na wniosek Zarządu Powiatu.
Potwierdzono kworum bez p. Stanisława Jastrzębskiego.

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad.

Glosowano w sprawie:
Przyjęcie proponowanego porządku obrad.

Wyniki glosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (16)
Stanisław Borkowski, Janusz Dziarski, Artur Fojt, Michał Gołąb, Bartosz Granat, Jarosław
Iskra, Kamil Jeżyna, Janusz Kawalec, Wacław Kwiek, Maciej Nejman, Kazimierz Pakulski,
Zbigniew Posacki, Zbigniew Skorupa, JózefSzumilas, Urszula Wojtyło, Anna Wróbel
NIEOBECNI (1)
Stanisław Jastrzębski
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3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania.
Głosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.

Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (16)
Stanisław Borkowski, Janusz Dziarski, Artur Fojt, Michał Gołąb, Bartosz Granat, Jarosław
Iskra, Kamil Jeżyna, Janusz Kawalec, Wacław Kwiek, Maciej Nejman, Kazimierz Pakulski,
Zbigniew Posacki, Zbigniew Skorupa, Józef Szumilas, Urszula Wojtyło, Anna Wróbel
NIEOBECNI (1)
Stanisław Jastrzębski

4. Wnioski i oświadczenia obywatelskie.

W tym punkcie nie było zgłoszeń.

5. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVIII l 71/20
Rady Powiatu Wołowskiego w sprawie budżetu Powiatu Wołowskiego na 2021 rok.

P. Beata Sadowska przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.

Zmiany budżetu obejmują n/w działy:

Dział 600 Transport i łączność
Rozdział 60014 - Drogi publiczne powiatowe
Zmiany po stronie wydatków obejmują zmniejszenie planu wydatków majątkowych o
650.242,00 zł, na planowanym zadaniu inwestycyjnym pn.: "Rozbudowa drogi powiatowej
nr 1253D Godzięcin - granica powiatu". Wykonanie zadania w 2021 r. z uwagi na brak
otrzymanego dofinansowania przesunięte będzie kolejny rok budżetowy.

Dział 801 Oświata i wychowanie
Rozdział 80195 - Pozostała działalność
Na podstawie zakończonego (drugiego) postepowania przetargowego na rozbudowę skrzydła
budynku Zespołu Szkół Zawodowych w Wołowie (planowane wydatki 1.922.071,80 zł,
złożona oferta 2.572.313,63 zł) zwiększa się planowane wydatki majątkowe o 650.242,00 zł,
z przeznaczeniem na realizację zadania inwestycyjnego pn.: "Modernizacja infrastruktury
kształcenia zawodowego w powiecie wołowskim". Projekt współfinansowany jest w ramach
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Dolnośląskiego na lata 2014-2020. Po
zmianie łącznie planowane wydatki wynoszą 5.671.075,67 zł, w tym: finansowane w ramach
dotacji 4.267.708,62 zł, finansowane w ramach środków własnych 1.403.367,05 zł,
(zwiększenie o 650.242,00 zł), w tym: planowane wydatki w 2021 r. - 3.253.374,92 zł oraz
w 2022 r. - 2.417.700,75 zł.

Dział 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa
Rozdział 75404 - Komendy wojewódzkie Policji
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W ramach zabezpieczonych w budżecie środków w kwocie 30.000,00 zł, dokonuje się
zmiany przeznaczenia planowanego dofinansowania dla Wojewódzkiej Komendy Policji,
zaplanowane środki przeznaczone będą na dofinansowanie zakupu dwóch radiowozów
nieoznakowanych na potrzeby działalności Komendy Powiatowej Policji w Wołowie.

Dokonane zmiany obejmują zadania inwestycyjne.
W zawiązku z zakończonym drugim postepowaniem przetargowym na rozbudowę skrzydła
budynku Zespołu Szkół Zawodowych w Wołowi e, które realizowane jest w ramach zadania
inwestycyjnego pn.: "Modernizacja infrastruktury kształcenia zawodowego w powiecie
wołowskim" istnieje konieczność zwiększenia planowanych wydatków majątkowych o
650.242,00 zł, Projekt współfinansowany jest w ramach Regionalnego Programu
Operacyjnego Województwa Dolnośląskiego. Po zmianie łącznie planowane wydatki
wynoszą 5.671.075,67 zł, w tym: finansowane w ramach dotacji 4.267.708,62 zł, finansowane
w ramach środków własnych 1.403.367,05 zł (zwiększenie o 650.242,00 zł), w tym:
planowane wydatki w 2021 r. - 3.253.374,92 zł oraz w 2022 r. - 2.417.700,75 zł.
Środki na to zadanie przesuwa się z zadania inwestycyjnego pn.: "Rozbudowa drogi
powiatowej nr 1253D Godzięcin - granica powiatu", które z uwagi na brak otrzymania
dofinansowania nie zostanie zrealizowane w 2021 r.

Zmiana prognozowanych wartości w 2021 roku obejmuje m.in:
l. dostosowanie wielkości dochodów i wydatków do wprowadzonych zmian w budżecie
2021 roku, poprzez:
- zwiększenie dochodów o 97.085,00 zł. Po zmianie ogółem planowane dochody wynoszą
76.602.862,79 zł, w tym: dochody bieżące 72.166.238,81 zł, dochody majątkowe
4.436.623,98 zł,
- zwiększenie wydatków o 97.085,00.zł. Po zmianie ogółem planowane wydatki wynoszą
81.296.262,79 zł, w tym: wydatki bieżące 71.863.524,79 zł, wydatki majątkowe
9.432.738,00 zł,
- zmianę wartości przedsięwzięć.

Zmiany w zakresie planowanych przedsięwzięć w latach 2021-2023 obejmują realizowane
przedsięwzięcie: pn.: "Modernizacja infrastruktury kształcenia zawodowego w powiecie
wołowskim", projekt finansowany w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego
Województwa Dolnośląskiego na lata 2014-2020. Projekt realizowany będzie do 2022 roku
w 4 szkołach, dla których organem prowadzącym jest Powiat Wołowski tj.: w Zespole Szkół
Zawodowych w Wołowie, w Zespole Szkół Zawodowych w Brzegu Dolnym, w Centrum
Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Wołowi e oraz Zespole Szkół Specjalnych
i Placówek Oświatowych w Wołowie. Po zmianie łącznie planowane wydatki wynoszą
5.671.075,67 zł, w tym: finansowane w ramach dotacji 4.267.708,62 zł, finansowane
w ramach środków własnych 1.403.367,05 zł (zwiększenie o 650.242,00 zł).

Planowane wydatki w okresie realizacji przedstawiają się następująco:
wydatki majątkowe - łączne nakłady wynoszą 5.671.075,67 zł, w tym:
- limit wydatków na rok 2021 3.253.374,92 zł,
-limit wydatków na rok 2022 2.417.700,75 zł,
- limit zobowiązań 5.671.075,67 zł.

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i Środowiska p. Kamil Jeżyna
poinformował, iż opinia komisji jest pozytywna.

Głosowano w sprawie:
Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVIII171/20
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Rady Powiatu Wołowskiego w sprawie budżetu Powiatu Wołowskiego na 2021 rok.

Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (16)
Stanisław Borkowski, Janusz Dziarski, Artur Fojt, Michał Gołąb, Bartosz Granat, Jarosław
Iskra, Kamil Jeżyna, Janusz Kawalec, Wacław Kwiek, Maciej Nejman, Kazimierz Pakulski,
Zbigniew Posacki, Zbigniew Skorupa, JózefSzumilas, Urszula Wojtyło, Anna Wróbel
NIEOBECNI (1)
Stanisław Jastrzębski

6. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy
Finansowej Powiatu Wołowskiego.

P. Beata Sadowska przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.
Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej są efektem dokonanych zmian w budżecie
na rok 2021.

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i Środowiska p. Kamil Jeżyna
poinformował, iż opinia komisji jest pozytywna.

Glosowano w sprawie:
Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy
Finansowej Powiatu Wołowskiego.

Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (16)
Stanisław Borkowski, Janusz Dziarski, Artur Fojt, Michał Gołąb, Bartosz Granat, Jarosław
Iskra, Kamil Jeżyna, Janusz Kawalec, Wacław Kwiek, Maciej Nejman, Kazimierz Pakulski,
Zbigniew Posacki, Zbigniew Skorupa, Józef Szumilas, Urszula Wojtyło, Anna Wróbel
NIEOBECNI (1)
Stanisław Jastrzębski

7. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu i działalności Zarządu między
sesjami.

Głos zabrał Starosta p. Janusz Dziarski. Poinformował o aktualnej sytuacji epidemiologicznej
Covid -19 na terenie Powiatu Wołowskiego. 20555 mieszkańców jest w pełni zaszczepionych
(44 proc. populacji powiatu). Największy procent zaszczepionych jest w gminie Brzeg Dolny,
najmniejszy w gminie Wińsko. Starosta zaapelował o poddawanie się szczepieniu. W ramach
programu Polski Ład Zarząd Powiatu Wołowskiego składa wniosek na remont dróg
powiatowych (98,6 km - 44 proc. z dróg powiatowych na terenie powiatu wołowskiego).
Wniosek o zwiększenie dotacji w ramach modernizacji ZSZ w Wołowie został w dniu
dzisiejszym złożony.

Radna p. Urszula Wojtyło poprosiła o rozwinięcie kwestii objęcia udziałów w PCM, zawartej
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w sprawozdaniu, a także o odniesienie się Starosty do obecnej sytuacji zawieszenia oddziału
wewnętrznego. Jakie jest zabezpieczenie zdrowotne mieszkańców w tej sytuacji? Ponadto
radna zapytała, czy droga Krzydlina - Dębno jest ujęta we wniosku do programu Polski Lad,
a także najakim etapie jest wniosek ws. termomodernizacji CKZiU.

P. Starosta wskazał, że wezwanie prezesa PCM do objęcia udziału wynika z podjęcia przez
wspólników uchwały o podwyższeniu kapitału. Termin wynosi 4 miesiące. Zawieszenie
oddziału wewnętrznego wynika z braków kadrowych i niemożności obsadzenia dyżurów
w sierpniu br. Wniosek dot. termomodernizacji CKZiU pozytywnie przeszedł pierwszą
weryfikację.

P. Kamil Jeżyna dopytał o spotkania i konferencje, jakie miały miejsce od ostatniej sesji, gdyż
brakuje tej informacji w sprawozdaniu. Ponadto zwrócił się o przesłanie radnym wykazu dróg
do wniosku składanego w ramach programu Polski Lad.

P. Starosta zadeklarował, że wykaz taki zostanie radnym przesłany. 27 lipca odbyło się zdalne
spotkanie Związku Powiatów Województwa Dolnośląskiego, gdzie wybrano reprezentanta do
udziału w pracach w zakresie zmian w służbie zdrowia - p. Macieja Awiżenia, Starostę
Kłodzkiego.

Głos zabrał p. Maciej Nejman, który zapytał o osuwisko między Lubiążem a drogą 94, na
odcinku drogi administrowanym przez Powiat. Balustrady zajmujące pas ruchu stoją tam od
miesiąca, a jest to łuk drogi. Czy jest znany termin naprawy tego odcinka?

Starosta odpowiedział, że odpowiednie służby zostaną poproszone o wyjaśnienie, a uzyskana
informacja zostanie przesłana radnym.

P. Zbigniew Posacki pytał w kwestii procedury składania wniosku do Programu Inwestycji
Strategicznych Polski Lad. Czy nie lepiej było złożyć mniejszych wniosków, zamiast jednego
dużego? Jakie są szanse na dofinansowanie?

Wicestarosta p. Jarosław Iskra odnośnie wspomnianego osuwiska wskazał, że Powiat
odpowiada na tym odcinku za bieżące utrzymanie, nie zaś za remonty. Niemniej, informacja
na temat działań będzie uzyskana.

P. Starosta odpowiedział p. Z. Posackiemu, że pokazanie całościowego obrazu dróg
powiatowych wydaje się lepszym rozwiązaniem niż wnioskowanie o każdy odcinek z osobna.
Ponadto P. Starosta odpowiedział radnej p. Urszuli Wojtyło, że droga, o którą pytała, nie
została uwzględniona we wniosku.

P. Urszula Wojtyło powróciła do pytania o funkcjonowanie oddziału wewnętrznego, czy
wznowi działalność od września, a także czy funkcjonuje izba przyjęć oraz pomoc nocna
i świąteczna.

P. Starosta odpowiedział, że opieka zdrowotna jest zapewniona całodobowo, natomiast we
wrześniu oddział wewnętrzny także będzie działał, o ile zostaną obsadzone dyżury.

P. Kamil Jeżyna zapytał, czy Zarząd prowadzi prace w zakresie analizy uszczuplenia
dochodów bieżących Powiatu Wołowskiego w związku z wejściem pakietu ustaw Polski Lad
w planowanym kształcie.
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P. Starosta wskazał, że nie jest jeszcze pewne,jaki ostatecznie kształt przyjmie ustawa i czy
faktycznie dojdzie do zmniejszenia dochodów.

P. Zbigniew Posacki wypowiedział się na temat oddziału wewnętrznego. Kiedy był oddziałem
covidowym, miał kto leczyć pacjentów. Zadaniem prezesa jest znaleźć rozwiązanie. Wniosek
o modernizację dróg wygląda bardziej jak raport o stanie dróg.

Starosta p. Janusz Dziarski przypomniał, że oddział covidowy obsadzała załoga z dwóch
oddziałów - wewnętrznego i chirurgicznego. Była pani prezes peM składa propozycje pracy
lekarzom z oddziału wewnętrznego w Wołowi e, aby przeszli do niej, co może spowodować
przyszłe kłopoty tego oddziału. Wniosek dotyczący dróg musi zostać zawarty w 500 znakach,
stąd decyzja o przedstawieniu w nim danych liczbowych.

8. Informacja Przewodniczącego Rady na temat działalności w okresie międzysesyjnym.

Przewodniczący poinformował, że w lipcu miało miejsce jego spotkanie z p. Wójt Wińska.
Poza rozmową, p. Wójt pokazała p. Przewodniczącemu drogi powiatowe w gminie Wińsko.
Przewodniczący proponuje zaproszenie p. 1. Krysowatej na sesję Rady Powiatu pod koniec
sierpnia.
Związek Powiatów Polski przesłał sprawozdanie z wykonania budżetu oraz z działalności za
rok 2020. Są one dostępne w Biurze Rady.

9. Interpelacje i zapytania radnych.

Od ostatniej sesji nie wpłynęły interpelacje ani zapytania w formie pisemnej.

10. Wnioski i oświadczenia radnych.

W tym punkcie nie było żadnych zgłoszeń.

11. Wolne głosy, komunikaty.

P. Urszula Wojtyło zapytała p. Przewodniczącego, czy jest brana pod uwagę możliwość
powrotu do stacjonarnych obrad Rady Powiatu.

P. Przewodniczący odpowiedział, że chciałby, aby kolejna sesja odbyła się w trybie
normalnym. Tym bardziej, że już kilku radnych pojawiło się osobiście.

12. Zakończenie obrad.

Przewodniczący zamknął XXXVII Nadzwyczajną Sesję Rady Powiatu Wołowskiego.

Przewodniczący
Rada Powiatu Wołowskiego

~tG
Przygotował(a): Marta Wabiszczewicz-Krawczuk
--,---jj.~~~--~~
Przygotowano przy pomocy programu esesja.pt
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